
 
KOKOUSMUISTIO IX 

 

                                                                                                              29.03.2018 
 

 
Maa-ainesten kestävä käyttö -oppaan päivittäminen ohjausryhmä  

 
Aika:  23.3.2018, klo 9.30-12.00 

 

Paikka: Ympäristöministeriö, neuvotteluhuone Tähtitaivas 

  

Läsnä:  Juhani Gustafsson, ympäristöministeriö, pj. 

Mona Sundman, ELY-keskukset, Y-vastuualue 

Terhi Moilanen, ELY-keskukset, Y-vastuualue  

Juha Laurila, INFRA ry 

Outi Pyy, Suomen ympäristökeskus 

Markus Tarasti, ympäristöministeriö 

Marko Nurmikolu, Suomen kuntaliitto 

Simo Takalammi, Maa- ja metsätaloustuottajien keskusliitto   

Soile Knuuti, Liikennevirasto  

Taina Piiroinen, INFRA ry  

Mika Honkanen, työ- ja elinkeinoministeriö 

Mika Räisänen, Geologian tutkimuskeskus 

Laura Pennanen, Liikennevirasto (etänä) 

Vesa Toivola, aluehallintovirastot (etänä)   

Hanne Lohilahti, ympäristöministeriö, siht.  (etänä) 

Jari Rintala, Suomen ympäristökeskus, siht. 

 

Tarja Haaranen, ympäristöministeriö (kokouksen alussa) 

 

Poissa:   

Ritva Britschgi, Suomen ympäristökeskus 

Pasi Kallio, Suomen luonnonsuojeluliitto 

Leena Kristeri, Maa- ja metsätaloustuottajien keskusliitto   

Tapani Veistola, Suomen luonnonsuojeluliitto 

  Heikki Pirinen, Geologian tutkimuskeskus  

Ilona Romu, Geologian tutkimuskeskus 

 

 

 

ASIALISTA 

 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. Todettiin, että SITOn ja GTK:n toteuttama 

kiviaineshuollon kärkihanke oli julkaistu. Julkaisu ”Kiviaineshuollon 

kehittäminen” löytyy YM:n raportteja-sarjasta  (13/2018). Käytiin vilkasta 

keskustelua hankkeen toteutuksen järjestämisestä ja sen tuloksista. Raportti lähtee 

mahdollisesti vielä kommenttikierrokselle. 



 

Edellisen kokouksen muistioon ei ollut kenelläkään huomautettavaa. 

 

 

2. Työryhmän toimikauden jatko 

 

Ympäristöministeriöstä oli toimitettu alkuvuodesta työryhmän asettamiskirje 

vuodelle 2018. YM:n Biotalous-yksikön päällikkö Tarja Haaranen toivotti 

työryhmäläiset tervetulleeksi uudelle toimikaudelle.  Uutena tahona työryhmään 

oli nimetty Suomen Kiviteollisuusliitto ry, jonka edustajana on Olavi Selonen. 

Kuntaliiton Nelli Tikan tilalle oli nimetty Marko Nurmikolu. 

 

3. Ottamissuunnitelman laatijoiden näkemyksiä nykyisestä oppaasta ja sen 

kehitystarpeista jatko 

 

Juha Laurila esitteli 20.2 pidetyn ottamissuunnitelman laatijoille suunnatun 

palaverin palautetta.  Opastyöryhmästä palaverissa oli ollut mukana myös Juhani 

Gustafsson ja Mona Sundman.  Laurilan esitys pohjautui pääosin Oscar Lindforsin 

maa-ainespäivillä pitämään esitykseen. Oppaan kehittämistarpeet liittyivät mm. 

oppaan kartta-aineistoon, pohjavesiseurantojen järjestämiseen kallion ottoalueilla, 

luontoselvitysten kattavuuden määrittelyyn, suojaetäisyyksien tarkasteluun sekä 

määritelmien selkeyttämiseen. 

 

Todettiin, että monet maa-ainestenottoon liittyvät lupamääräykset, kuten luiskien 

kaltevuusvaatimukset, edellyttävät usein tapauskohtaista harkintaa, jossa 

huomioidaan muun muassa alueen ympäröivä topografia.  

 

Lindforsin esitys, kuten muutkin maa-ainespäivien esitykset, sekä 

opaskokousaineistot löytyvät Tiimeristä, jonne kaikilla työryhmäläisillä on pääsy. 

Lohiranta toimittaa linkin ko.järjestelmään ja ohjeet sen käyttöön. 

 

  
4. Keskustelua maa-ainespäivien aiheista ja jatkotoimet 

 

Gustafsson kertoi ympäristöministeriön järjestämistä maa-ainespäivistä, jotka oli 

suunnattu ensi sijassa kunnille ja ELY-keskuksille. Lisäksi Nurmikolu esitteli 

lyhyesti oman esityksensä.  

 

5. Oppaan kirjoitusvastuut ja aikataulutus, 

 

Käytiin läpi opasluonnoksen kirjoitusvastuut. Päätettiin, että Lohiranta laittaa 

nykyisen opasluonnoksen Tiimerin, jossa työryhmäläiset voivat käydä sitä 

muokkaamassa. Gustafsson tiedustelee SYKEn luontokeskuksesta 

kirjoittamismahdollisuutta liittyen luonnon monimuotoisuuteen. 

 

Opasluonnoksen tekstit tulee olla muokattuna 25.5 mennessä. Opasluonnosta 

käydään läpi seuraavassa koko päivän kokouksessa 4.6.  

 

Todettiin, että tuleva maakuntauudistus ei vaikuta merkittävästi oppaan sisältöön 

eikä sen julkaisuajankohtaan. 



 

 

6. Muut asiat 

 

Ei ollut muita asioita. 

 

7. Seuraava kokous  

 

Seuraava kokous pidetään 4.6.2018 klo 9-16 SYKEssä nh. Tervapääskyssä 

 

8. Kokouksen päättäminen  

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12.00. 

 

 

 

Kokousmuistion laati 29.3.2018   

 

 

Jari Rintala 

 

 

 

JAKELU Työryhmän jäsenet ja varajäsenet 


